
 

Reunió Comissió Estratègica 
28-04-15 

 

 
 

Data: dimarts 28 d’abril de 2015. 
 

Horari: S’inicia a les 19:40 i finalitza a les 21 :05 hores. 

Lloc: Casa Orlandai. Sala Modistes 
 

Documentació lliurada: - 
 

Assistència: 24 persones 
 

- Comissió Estratègica: Enric Capdevila, Oriol Barba, Gerard Lillo, Marta Masats, 

Elsa Corominas. 
 

- Equip  tècnic  de  la  Casa  Orlandai:  Daniel  Arrando,  Claudia  Serrahima,  Carla 

Fontanella, Andone. 
 

- Entitats: Roser Bassedas (Escola Dolors Montserdà – Santa Pau), Albert Arbós 

(CE Els Blaus), Núria Esteve (Comissió de Festes del Roser), Maria Venegas 

(Gegants de Sarrià), Ricard Julià (Taula d’entitats de Sarrià), Centre Parroquial; 

Eulalia Marquès (Plataforma Defensem l’Oreneta), Miquel Saumell (Tot sobre 

Sarrià), Manel Pau (Plataforma Defensem l’Oreneta), Puri Romero (CP Sarrià), 

Maria Homs (Movi), Andrea Carmona (Movi), Jesús Ruiz (Centre d’acollida Assís), 

Santi Estrada (Diables de Sarrià). 
 

 
Hores voluntàries: 30 h 

 

 
 

Temes tractats i acords presos 
 

 
 

Temes tractats 
 
1. Presentació del motiu de la reunió i de l'ACCO 

 
2. Plantejament de pluja d'idees (1 hora) en relació a 5 preguntes: 



Com veiem el barri? 
 

 Falta de coordinació d'entitats. 
 

 Necessitat de coordinar les entitats: existeix la taula d'entitats però no en formen 

tots part. 
 

 Cada entitat es centra molt en el seu àmbit i no té visió més enllà. 
 

 Possible solució: agenda comuna. Ara per ara existeix el blog Tot sobre Sarrià. 
 

 Urbanístic: Pacificar el trànsit/resoldre la problemàtica del Carrer Major de Sarrià. 

Falten semàfors a alguns punts. 
 

 Manca d'equipament per a totes les entitats i col·lectius del barri, tenint en compte 

les característiques dels centres cívics, sobretot d'horaris. 
 

 Manca d'espais per a infants. 
 

 Gent gran: viu molta gent gran sola i en condicions precàries. 
 

 Joves: habitatge molt car, manca d'equipaments públics. 
 

 Pocs espais de participació per als joves que acaben marxant a altre llocs on hi ha 

més incidència del jovent. 
 

 Preus dels comerços molt alts i manca d'altres alternatives. 
 

    Recollida d’escombreries: 
    - Canvi en el sistema de recollida d’escombraries. 

              - No es respecta i es proposa tornar a fer-ho com abans. 
      - Neteja municipal: problemàtica d'horari amb la recollida de les escombraries. 
 

 Fomentar el reciclatge. 
 

 Camp de Can Caralleu: preu d’accés molt car, lloguer del camp molt elevat. 
 

 Replantejar els ajuts públics: suport econòmic a entitats. 
 

 La relació amb Collserola. 
 

 La vida al carrer a partir de certes hores de la nit. S'han de tenir en compte les 

limitacions de les ordenances. 
 
 

 
Àmbit social i comunitari 

 
    Preus pisos: els preus són massa alts. Una possible solució podria ser una   
cooperativa d'ús d'habitatge



 La joventut ha de marxar del barri, manca d'habitatge digne per al jove, manca 

d’habitatge social. 
 

 Pobresa invisible, gent gran sola. 
 

 Elevada densitat d'escoles al districte. 
 

 Manca de transport públic, molta densitat de trànsit. 
 

 Visualitzar les xarxes d'ajuda col·lectiva i com poder implicar les entitats del barri. 
 

 Gestió  de  recursos  compartida  que  ens  permeti  no  haver  de  demanar-los  a       

empreses privades. Manca de relació entre entitats no ens permet poder realitzar 

aquesta gestió entre nosaltres. 
 

 Manca d'agents facilitadors per a les entitats que ens permeti interactuar entre 

entitats i amb el barri. Possible recurs a tenir en comte és el Banc del Temps. 
 

 Soroll, que té relació amb la manca d'espais. Proposta: fer un mapa de soroll. 
 

 Consolidar espais d'horts urbans. 
 

 Problemàtica social on les entitats tenen coses a dir, no només l’Ajuntament. 
 

 Aturats: cal desenvolupar iniciatives tenint en compte que existeix aquesta realitat i 

fer propostes per a aquest sector. 
 

 Mitjans per a poder intervenir en el disseny d'equipament públics. 
 

 Invisibilitat del voluntariat de Sarrià. 
 

 
 
 

Infraestructures, equipaments i espais públics 
 

 Manca d’una Casa de cultura popular, tot i que aquest projecte ja es va presentar al 
districte. 

 

 Manca de diners públics per al manteniment d'espais d’entitats. 
 

 Biblioteca Clarà amb horaris molt reduïts i irregulars 
 

 Manca d'aules d'estudi: ara mateix aquesta dinàmica es porta a terme a escoles 

fora de Sarrià. Es proposa que es podria posar en pràctica al barri. 
 

 Més difusió dels patis oberts de les escoles. 
 

 Espai amb un horari més ampli per poder fer reunions en horaris nocturns. 
 

 Existeix Casal de joves, en un equipament la gestió del qual no senten com a 

pròpia. 



 Manca de poliesportiu 
 

   Hi ha casals d’estiu no privats, però no arriba bé la informació dels casals d’estiu 
d’escoles públiques.  
 

 

 
 

Treball  en  xarxa  entre  les  entitats,  quines  activitats  es  podrien  organitzar 

conjuntament 
 

 Taula d'entitats: potenciar-la. 
 

 Elaboració de programes conjunts (Sarrià camina). 
 

 Més suport entre les entitats als actes que organitzen. 
 

 No tantes activitats i més difusió i suport. 
 

 Aprofitar la Festa Major per treballar conjuntament entre entitats. 
 

 Fer una Mostra de comerç. 
 

 Quins mitjans tenim per poder compartir les nostres activitats, la base social de 

cada entitat...? Cal trobar eines facilitadores. 
 

 Les  entitats  que  volem  fer  incidència,  canviar  aspectes  socials,  cal  que  ens 

coordinem davant l'Administració pública. 
 
 

 
Quines coses us agrada de la Casa Orlandai? Que n’espereu o milloraríeu? 

 
 Integrar-se més a la Taula d'entitats. 

 

 Web complicada per a la gent no acostumada a internet: a l'apartat "fes-te soci" 

manca de preus. 
 

 La informació arriba molt justa de temps (newsletter). 
 

 Els principis de transformació social, fins quin punt tenen incidència al dia a dia? 

Poca visibilitat dels principis en relació amb la seva dinamització diària. 
 

 Publicitar les nostres activitats amb més temps. 
 

 Programació cultural: més comunicació entre entitats. S'hauria de tenir en compte 

activitats segons el públic a qui van dirigides. 
 

 Manca a l'hora de participar a assemblees per part de les entitats de la Casa. 



Primeres conclusions o idees a destacar 
 
1. S'ha parlat molt de la manca de coordinació entre entitats i s'han plantejat algunes 

solucions (agenda comuna) 
 

2. Pacificar el trànsit, espais per a entitats, allargar horaris, intercanvi, pla urbanístic, 

importància de la gent gran, recollida d'escombraries, la manca d'habitatge per al jovent, 

manca de canals de participació de joves, manca d'equipament esportius, manca de 

recursos per al manteniment d'espais, la vida al carrer i conciliació amb el barri. 
 

3. Habitatge social, cooperatives d'ús; pobresa invisible (gent gran i aturats); excés de 

concentració d'escoles que porta una saturació del trànsit; necessitat xarxa d'ajuda mútua 

entre entitats; educació al llarg de tota la vida; les entitats som una part d'aquestes 

solucions; projectes urbanístics on s'ha de garantir la participació de la societat. 
 

4. Infraestructura: horaris, manca d'espais com la Casa de cultura, casal de joves, aules 

d'estudi, manca de comunicació entre els espais i serveis del barri, s'haurien d'optimitzar 

els espais. 
 

5. Xarxa entre entitats: programes conjunts, coordinar agendes, menys coses i més 

potents, recuperar la Mostra d'entitats, agenda comuna a l'hora de programar i no només 

com agenda calendari. Tenir eines facilitadores per a mantenir el contacte de la base 

social de cada entitat. Potenciar les entitats de segon nivell. Tenir incidència als òrgans de 

participació municipals. 
 

6. Més integració a la Taula d'entitats, funcionalitat del web, la informació arriba justa, 

poca visibilitat dels objectius fundacionals a les activitats que es programen i al treball 

diari, proposta de fer servir les noves tecnologies per a aquesta coordinació, més 

participació de les entitats de la Casa Orlandai a les assemblees de l'ACCO. 


